
Folketingets Sundhedsudvalg har den 24. august 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 786 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jonas Dahl (SF).

Spørgsmål nr. 786:
’’ Ministeren bedes redegøre for den situation som Rigshospitalet er kommet i 
og som betyder at man skal afskedige 283, herunder hvad ministeren agter at 
gøre for at fastholde det sundhedsfaglige personale.”

Svar:
Der er som bekendt indgået et bredt politisk forlig om næste års budget i Re-
gion Hovedstaden, hvilket, skal jeg minde om, er regionsrådets ansvar. Det 
forventes - ifølge koncerndirektør Morten Rand Jensen - at ville indebære, at 
antallet af ansatte vil være nogenlunde uændret fra 2010 til 2011 (Politiken, 
11. september 2010). 

Regeringen har år efter år tilført sygehusene flere penge i de årlige aftaler om 
regionernes økonomi. Jeg kan oplyse, at den netop indgåede økonomiaftale
mellem regeringen og Danske Regioner indebærer, at der samlet afsættes 2 
mia.kr. ekstra til sundhedsvæsenet i 2011 i forhold til det aftalte i 2010. I for-
hold til personalet kan jeg oplyse, at der, alene fra 4. kvartal 2007 til 4. kvartal 
2009, er ansat 8.600 flere i sygehusvæsenet.

Med venlig hilsen

Bertel Haarder  /   Wieteke Müskens
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